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Protokół III/18 

z III Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 28 grudnia 2018 r. 
 

Obrady III Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 12
00

. 
 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 
 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności do protokołu: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8 Olfier-Halicka Katarzyna 

9. Olszewski Jan 

10. Ostapowicz Ewa 

11. Ostrowski Stanisław 

12. Słowikowski Piotr 

13. Staniszewski Leszek 

14. Sutuła Antoni 

15. Tylman Artur 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Andrzej Szymulewski  

Zastępca Wójta Gminy – Ewa Konstantynowicz 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Kierownik ZGKiM – Mirosław Wądołowski 

Kierownik BOS – Mariusz Zalewski 

Radca prawny – Jerzy Lewczuk 

p.o. Dyrektora SP w Raczkach – Marek Cieśluk 

Dyrektor Gimnazjum w Raczkach – Wiesława Jasionowska 

Pracownik socjalny GOPS – Urszula Zawadzka 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu. 
 

Przed rozpoczęciem obrad Rady gminy Raczki odbyło się spotkanie opłatkowe radnych, sołtysów i osób 

przybyłych na sesję. 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 

 

„Otwieram III Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki: Wójta Gminy, radnych, sołtysów, pracowników Urzędu 

Gminy, radcę prawnego oraz inne osoby przybyłe na sesję. 

Stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 15 radnych,  

w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 18.12.2018 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, 

propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
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Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek 

obrad. W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy następujący porządek 

obrad III Sesji Rady Gminy Raczki: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Przyjęcie zapytań i wolnych wniosków. 

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

6. Uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Raczki. 

8. Uchwała w sprawie wystąpienia Gminy Raczki ze Stowarzyszenia Samorządów Polskich 

„Euroregionu Niemen”. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Raczki z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 

rok. 

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/214/18 z dnia 18 kwietnia 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Raczki”. 

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/215/18 z dnia 18 kwietnia 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Dowspuda. 

12. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Raczki na 2019 rok. 

13. Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 

14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Zakładowi Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej w Raczkach. 

15. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. 

16. Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019 – 2026. 

17. Uchwała w sprawie przyjęcia budżetu gminy Raczki na 2019 r. 

18. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z II Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został 

udostępniony na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przez Radę 

Gminy. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Przyjęcie zapytań i wolnych wniosków. 
 

Radna Ewa Ostapowicz podziękowała za pomoc przy zbiórce lokalnej „Szlachetnej paczki” dla Pana 

Wójta, koleżance radnej i kolegów radnych, lekarzom i pracownikom Ośrodka Zdrowia, dla Pań z Koła 

Diabetyków, dla Pani Anny Paciorko-Gawryłowicz i Pani Sylwii Paciorko. Dzięki państwa pomocy 

mogliśmy zorganizować pomoc trzem rodzinom, w tym dziewięciorga dzieci otrzymało paczki. 

Chciałabym również podziękować pracownikom GOPS za szczególną opiekę i zaangażowanie przy 

przygotowywaniu paczek w okresie przedświątecznym dla waszych podopiecznych. Życzę wszystkim 

takiego zapału i zaangażowania na cały rok. 
 

Radny Witold Bartoszewicz podziękował za odpowiedź na wniesione przez niego interpelacje  

i zapytania podnoszone w formie postulatów przez wyborców. Odniósł się do budżetu gminy i pracy 
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byłego Wójta, który poprzez likwidację małych szkół podstawowych wpłynął na kształt obecnego 

budżetu gminy. Nadmienił, że poprzednio był pracownikiem BOS i wie, ile było przy tym złych emocji  

i protestów rodziców likwidowanych szkół. 
 

Pkt 5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

miedzy sesyjnym od dnia 30 listopada 2018 r. do dnia 18 grudnia 2018 r. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 6. Uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 
 

Pracownik GOPS Urszula Zawadzka – przedstawiła założenia projektu uchwały. 
 

Radny Jan Olszewski – Ile osób korzysta z takich ośrodków, gdzie przebywają i jaki jest tego koszt? 
 

Pracownik GOPS Urszula Zawadzka – Obecnie 1 osoba przebywa w mieszczeniu chronionym  

w Warszawie. Miesięczny koszt utrzymania ponosimy w wysokości 1.200 zł za osobę.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr III/15/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 6 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 7. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Raczki. 
 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – poinformował, że projekt regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki przyjęty przez Radę Gminy Raczki w drodze Uchwały 

Nr XXXII/243/18 z dnia 17 października 2018 r. został pozytywnie zaopiniowany przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie w dniu 23 listopada 2018 r. ze wskazaniem o usunięciu z treści 

Regulaminu zapisu § 17 ust. 4. W związku z tym, Rada Gminy ostatecznie może podjąć uchwałę  

o przyjęciu powyższego Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Raczki. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr III/16/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 8. Uchwała w sprawie wystąpienia Gminy Raczki ze Stowarzyszenia Samorządów Polskich 

„Euroregionu Niemen”. 
 

Wójt gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że obecnie gmina należy do pięciu 

stowarzyszeń, tj. „Suwalsko-Sejneńskiej” Lokalnej Grupy Działania, Lokalnej Grupy Rybackiej 

„Pojezierze Suwalsko-Augustowskie”, Ekologicznego Stowarzyszenia Gmin „ROSPUDA”, „Euroregion 

Niemen” oraz do Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego i do każdej gminy członkowskie 

muszą płacić składki, które są obliczane na podstawie ilości mieszkańców. Stwierdził, że odkąd gmina 

jest członkiem Stowarzyszenia „Euroregion Niemen”, nigdy nie korzystała z ich środków, ponieważ tak 

naprawdę skorzystać mogą duże podmioty, czy samorządy, niż nasza gmina. Roczna składka wynosi 

ponad 3 tys. zł. W związku z tym uważa za celowe wystąpienie gminy ze struktury stowarzyszenia  

i przeznaczenie tejże kwoty na inny cel. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”, przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr III/17/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Raczki z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 

rok. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił założenia rocznego programu współpracy 

Gminy Raczki z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. Nadmienił, że z tego programu w 2018 r. skorzystały następujące podmioty: Klub 

Sportowy „Polonia” Raczki, Polskie Stowarzyszenie Diabetyków Koło w Raczkach, Stowarzyszenie 

Małoraczkowiacy znad Rospudy. To są podmioty, które działają na terenie naszej gminy i uważam, że 

bardzo dobrze wykonują zadania kulturalne i sportowe i należy je w tym wspierać.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr III/18/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10-minutową przerwę. 

Po przerwie. 
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Pkt 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/214/18 z dnia 18 kwietnia 2018 r.  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Raczki”. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że na wniosek Zarządu Powiatu gmina w 

2018 roku przystąpiła do zmiany „Studium” i zmiany planu i Powiat ponosi 50 % kosztów sporządzenia 

planu, gmina 25 % i podmiot inny też 25 %. Podczas opracowywania dokumentacji stwierdzono, że rzeka 

Rospuda lekko zmieniła swoje koryto i należy wskazać linie brzegowe w oparciu o granice ewidencyjne, 

zgodnie z przepisami ustawy - Prawo wodne.   
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr III/19/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/215/18 z dnia 18 kwietnia 2018 r.  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części wsi Dowspuda. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – nadmienił, że przesłanka zmiany planu jest tożsama  

z omówioną wcześniej przesłanką zmiany uchwały dotyczącej Studium.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr III/20/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Raczki na 

2019 rok. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że poszczególne Stałe Komisje Rady 

opracowały plany pracy na 2019 r., które muszą być zatwierdzone w formie uchwały przez Radę Gminy.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
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Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr III/21/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 13. Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że wybory Sołtysów i Rad Sołeckich zgodnie 

ze statutem poszczególnych sołectw należy przeprowadzić w ciągu trzech miesięcy od wyboru rady 

gminy. Po podjęciu tejże uchwały w dalszej kolejności ustalę w porozumieniu z Sołtysami terminy 

przeprowadzenia zebrań wiejskich i w drodze zarządzenia zostanie podjęty harmonogram tychże zebrań. 

Podziękował obecnym Sołtysom za czteroletnią współpracę i życzył wyboru na funkcję Sołtysa w nowej 

kadencji, która też tak jak i rady trwa 5 lat.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Sołtys Stanisław Sieńkowski – Czy statuty sołectw będą zmieniane? 
 

Zastępca Wójta Ewa Konstantynowicz – Nie ma potrzeby prawnych, aby zmieniać obowiązujące statuty. 

Jednakże, jeżeli państwo widzą potrzebę wprowadzenia zmian w statucie sołectwa, macie inicjatywę  

i prawo do tego, aby o to wnioskować do Rady. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr III/22/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła, że proponowane zmiany dotyczące gospodarki 

finansowej Zakładu, które są podyktowane zaleceniami pokontrolnymi Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

aby od nowa uregulować zasady dotyczące wpłat zaliczki i rozliczania Zakładu z gminą, jeżeli chodzi  

o wpłaty nadwyżki budżetowej.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10. – Uchwała Nr III/23/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 15. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. 
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Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy na 2018 

r. w następującym zakresie: 

- dokonano zmian w planie dochodów budżetu gminy w następującym zakresie: 

a) zwiększenia dochodów własnych o kwotę - 60.635 zł, 

b) zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 14.165 zł w związku ze zmniejszeniem planowanych 

wpływów z podatków i opłat lokalnych oraz z dotacji ze środków unijnych, 

- dokonano zmian w planie wydatków budżetu gminy w następującym zakresie: 

a) zmniejszono wydatki własne o kwotę - 39.532 zł, 

b) zwiększono wydatki własne o kwotę - 176.286 zł z przeznaczeniem na zadania bieżące dotyczące 

zakupu materiałów, usług pozostałych, wypłaty wynagrodzeń i opłaty składek ubezpieczeniowych oraz 

opłaty za pobyt dzieci z terenu naszej gminy u przedszkolach prowadzonych bądź finansowanych przez 

inne jst, 

- dokonano przesunięcia kwoty - 1.558 zł w planie wydatków na dwa zadania inwestycyjne, tj. „Budowę 

wiaty rekreacyjnej w miejscowości Dowspuda” oraz „Przebudowę, rozbudowę, dobudowę i nadbudowę 

budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia sali widowiskowo – koncertowej”, realizowane w 2018 

r. ujęte w tej samej klasyfikacji budżetowej. 

Budżet gminy po dokonanych zmianach wynosi: 

- dochody budżetu gminy ogółem - 25.811.794,28 zł, 

- wydatki budżetu gminy ogółem - 27.399.651,28 zł. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr III/24/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 16. Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019 

– 2026. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raczki na lata 2019-2026 przedłożonego radnym i Regionalnej Izbie Obrachunkowej do 

zaopiniowania w drodze Zarządzenia Nr 393/18 Wójta Gminy Raczki z dnia 15 listopada 2018 r.  

Wieloletnia prognoza finansowa obejmuje lata 2019 - 2026, czyli do roku, w którym kończy się spłata 

zobowiązań prze gminę. Wartości finansowe WPF są tożsame z wartościami przedstawionymi  

w projekcie WPF. Jeżeli chodzi o rok 2018 przewidywane wykonanie zostało dostosowane do zmian  

w budżecie, które w dniu dzisiejszym zostały przez państwa przyjęte i dodatkowo poprawiono trzy 

wartości zgodnie z uwagami zawartymi w uchwale Nr V-00311-27/18 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

dotyczącej wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na 

lata 2019-2026. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapoznał z treścią uchwały RIO w Białymstoku  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2019 – 2026. 

 

Załącznik Nr 12. – Uchwała Nr V-00311-27/18. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 13. – Uchwała Nr III/25/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 16 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 17. Uchwała w sprawie przyjęcia budżetu gminy Raczki na 2019 r. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła projekt budżetu gminy Raczki na 2019 r. 

Dochody budżetu gminy wynoszą - 25.959.010 zł. Zgodnie z postanowieniami ustawy o finansach 

publicznych ustanowiono rezerwę w łącznej kwocie - 87.500 zł. Przewidziano środki, jeżeli chodzi o 

dochody i wydatki dotyczące specjalnych zasad wykonywania budżetu, tj.: dochodów i wydatków 

związanych z: zezwoleniami na sprzedaż napojów alkoholowych, zadań realizowanych w zakresie 

ustawy o ochronie środowiska i zadań realizowanych w zakresie gospodarki odpadami. W budżecie 

ustalono przychody i rozchody na łączną kwotę 1.140.866 zł. Wydatki majątkowe ustalono na poziomie 

4.745.073 zł, na które składa się 26 zadań inwestycyjnych. Część tych zadań finansowane będą w ramach 

funduszu sołeckiego. W przyszłym roku planuje się 5 zadań z dofinansowaniem unijnym, w tym 2 

zadania inwestycyjne oraz 3 zadania w zakresie zadań bieżących. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że gmina w przyszłym roku własnymi środkami 

będzie dysponować w wysokości 1.630 tys. zł, które może rozdysponować na remonty dróg, itp. zadania 

własne. Planujemy przy pozyskaniu środków z zewnątrz wykonać założone zadania na kwotę 4.745.073 

zł, przy środkach własnych ok. 1.630 tys. zł. Ma świadomość, że oczekiwania społeczeństwa, radnych są 

duże, ale możliwości finansowe gminy są ograniczone i realizacja wszystkich potrzeb nie jest możliwa. 

Trzeba realizować te zadania, do których gmina jest w stanie uzyskać dofinansowanie z zewnątrz. 

Musimy też przestrzegać dyscyplinę finansową, aby nie zwiększać długu, który jest spory wynosi 5.500 

tys. zł. Odnośnie realizacji budowy dróg, to liczy, że w przyszłym roku gmina będzie w stanie 

zrealizować kilka dróg gminnych w ramach programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

drogowej oraz zadań drogowych powiatowych przy współpracy z Powiatem.  
 

Radny Leszek Staniszewski – zwrócił uwagę, że w załączniku dotyczącym limitów wydatków na zadania 

majątkowe realizowanych w 2019 r. nie ma nic na temat realizacji ok. 8 km dróg gminnych oraz zadania 

dotyczącego przebudowy mostu w miejscowości Koniecbór, jak również zadań dotyczących innych 

miejscowości, tj. Krukówka, Rudnik, czy Żubrynka. Mieszkańcy tych wsi przekazali pieniądze sołeckie 

na remont tych dróg. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że te pieniądze będą przekazane na 

sfinansowanie bieżącego utrzymania dróg gminnych, w tych miejscowościach, gdzie te drogi występują. 

Odnośnie realizacji przebudowy mostu w Koniecborze, będzie on zrealizowany, jeżeli gmina uzyska 

dofinansowanie z zewnątrz, ale najpierw musi być przygotowany projekt tejże inwestycji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapoznał z treścią uchwały RIO w Białymstoku  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2019 – 2026. 

 

Załącznik Nr 14. – Uchwała Nr V-00310-27/18. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 15. – Uchwała Nr III/26/18. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 17 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował za uchwalenie budżetu na 2019 rok i obiecał 

zrealizować kompleksowo przyjęte założenia i zadania.  
 

Pkt 18. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 

Sołtys Ewa Więcko – odniosła się do częstego stosowania niepoprawnego nazewnictwa pełnionych przez 

panie funkcji Sołtysa, tj. „Sołtyski”. Zwróciła uwagę, że jak były obchodzone Mikołajki w Szkole w 

Raczkach nie zostały zaproszone dzieci z filialnej szkoły z Kuriank, które niedługo będą uczęszczały do 

tej szkoły.  
 

Radna Katarzyna Olfier-Halicka – wyjaśniła, że początkowo te Mikołajki miały odbyć się w Gminnym 

Ośrodku Kultury, ale ze względu na duże zainteresowanie i duży Punkt Przedszkolny w Raczkach zostały 

przeniesione do szkoły. Trudno stwierdzić, czemu te dzieci nie zostały o tej imprezie poinformowane.  
 

Sołtys Ewelina Jasionowska-Sieńkowska – zapytała, dlaczego tak późno dotarły zawiadomienia do 

Sołtysów o sesji papierowo i poprzez sms? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że zawiadomienia zostały przez pracownika 

Urzędu wysłane w dniu 18 grudnia br., a w dniu wczorajszym niektórzy sołtysi będący w Urzędzie 

poinformowali, że nie otrzymali tych zawiadomień, w związku z tym zostały rozesłane powiadomienia  

o sesji poprzez sms.  
 

Zastępca Wójta Ewa Konstantynowicz – po przeprowadzeniu wyborów sołtysów zostanie, po konsultacji 

z państwem wybrana forma powiadamiania o zbliżającej się sesji.  
 

Sołtys Piotr Bielecki – zgłosił wniosek od mieszkańców wsi, aby Urząd zwrócił się do zarządcy rzeki 

Czarnówka o wykoszenie i odmulenie jej koryta, bo gdy przyjdzie wiosna to okoliczne pola zostaną 

zalane. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wystosujemy pismo do Wód Polskich odnośnie tejże rzeki 

Czarnówka oraz ponowimy monit odnośnie rzeki Głęboka. 
 

Sołtys Wojciech Żukowski – zapytał, czy od ostatniej sesji wiadomo coś w sprawie przebiegu nowej trasy 

i przejazdów kolejowych Rial Baltica na terenie gminy Raczki?  

Ponowił wniosek dotyczący wykonania dalszej części drogi w Małych Raczkach. 

Zapytał, czy będą montowane wodomierze ze zdalnym odczytem liczników, które usprawniłoby 

pozyskiwanie niezbędnych informacji o zużyciu wody, ścieków bez obecności właściciela? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że na dzień dzisiejszy nic konkretnego nie 

wiadomo odnośnie trasy kolejowej Rial Baltica i jeżeli będą w tej sprawie informację, to Urząd na 

bieżąco będzie informował. 

Stwierdził, że realizacja drogi w Małych Raczkach zależy od rozstrzygnięcia programu transgranicznego 

Polska – Rosja, a odnośnie wodomierzy ze zdalnym odczytem liczników, to skonsultuje tę sprawę  

z Kierownikiem ZGKiM i zostanie udzielona w tym zakresie odpowiedź. 
 

Prezes Zarządu Stowarzyszenia Małoraczkowiacy znad Rospudy Anna Paciorko-Gawryłowicz – 

podziękowała za podjęcie rozmów z przedsiębiorcami z terenu gminy Raczki w sprawie podatku od 

środków transportu.  

Zaprosiła wszystkich radnych, Pana Wójta w imieniu Stowarzyszenia na bal charytatywny, który 

odbędzie się 26 grudnia br. 
 

Pkt 19. Zakończenie obrad. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – złożył wszystkim zebranym i mieszkańcom gminy życzenia 

noworoczne i wszelkiej pomyślności w nadchodzącym 2019 roku. 
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Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
 

Podziękował Wójtowi, radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady 

Gminy. 
 

„Zamykam III Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 

 

Danuta Grabowska 


